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ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRIC TE 3 

 
 
Núm.:  3/2021 
Caràcter:  ORDINARI 
Data:  25 d'octubre de 2021 
Horari:  De 18:30 h a 21.30 h 
Lloc:  Centre Cívic Alcalde Morera 
 
 

Hi assisteixen:   

Mònica Polo Rubia Presidenta  

Pau Hernández Del Águila Representant Grup Municipal ERC-MES 

Mercè Corbera Penalva Representant Grup Municipal PSC 

Lluïsa Romero Barrientos Representant Grup Municipal Junts per Terrassa 

Joan Bernaus Massana Representant Grup Municipal Tot per Terrassa 

Gonzalo Díaz Hernando Representant Grup Municipals Ciutadans Terrassa 

Manuel Ávila Lorca Representant AV Can Palet 

Francisco Utrera Cabrera Representant AV Guadalhorce 

Sofia Cordero Garcia Representant AV Xúquer 

Slavador Pérez Riera Representant Suplent AV Segle XX 

Alba Nos i Melich Representant AS d’entitats de dones 

Pedro José Limón Fernández Representant AS d’entitats culturals 

Magdalena Aguilar García Representant AS d’entitats de gent gran 

Mohamed El Asri Representant AS d’entitats juvenils 

Josep Rodríguez Montserrat Representant AS d’entitats juvenils 

Anna Ceballos Villach Representant AS d'entitats educatives 

Montserrat Serra Latre Representant Comunitat educativa primària 

Yolima Elisabeth Villada Garzón Representant AS d'entitats educatives 

Isabel Parra Viudez Representant AS d'entitats esportives 

Membres excusats:   

Jose Luis Iguña Salvador Representant AV Can Jofresa 

Josep Oriol Ventura Caellas Representant Comunitat educativa secundària 

Membres absents:   

Mounir Chkat Aadi Representant AS d’entitats ciutadania i drets civils 

Ana María Ferrer Alarcón Representant AS d’entitats solidàries 

Rafael Morante Lorca Representant AS d’entitats solidàries 

També hi assisteixen:   

Isaac Albert i Agut 
Tinent d'alcalde Àrea de Serveis Generals i Govern 
Obert 

David Garcia Castelló Director de serveis de Serveis econòmics 

Emília Andreu Almécija Directora Àrea Economia Finances Serveis Generals i 
Govern Obert 

Acta aprovada a la sessió 4/2021 del Consell. Signada digitalment per la regidora, Sra. Mònica Polo Rubia 

en data 25 de gener de 2022 
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Miquel Ángel Gamell Director dels Serveis Tributaris 

Miquel Pérez Almudaina Director Àrea Estructura Territorial i Atenció Ciutadana 

Eva Magaña González Directora Programa Estructura Territorial i Atenció 
Ciutadana 

Cristina Ávarez Guerrero Responsable tècnics/ques coordinadors/es de districte 

Lluïsa Pérez Azcárate Secretària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l'acta del Consell Municipal del dia 6 de juliol de 2021 
2. Presentació del projecte d’ordenances fiscals i de pressupost municipal per a l'any 2022, a 
càrrec del tinent d'alcalde, Sr. Isaac Albert i Agut 
3. Informacions de Presidència 
4. Precs i preguntes 
5. Consultes de la ciutadania 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de l'acta del Consell Municipal del di a 6 de juliol de 2021 
 
Obre la sessió la presidenta del Consell, la senyora Mònica Polo Rubia, dóna les gràcies a tots 
els consellers i conselleres  per  la seva assistència. Pregunta si hi ha alguna esmena a fer a 
l’acta de l’ anterior reunió del Consell Municipal de Districte. Com no n’hi ha cap, s’aprova  
l’acta. 
 
Presenta a la Sra. Isabel Parra, del Club Petanca Can Jofresa, que s’incorpora al Consell com 
a entitat esportiva del Districte. 
 
 
2. Presentació del projecte d’ordenances fiscals i de pressupost municipal per a l'any 
2022, a càrrec del tinent d'alcalde, Sr. Isaac Albert i Agu t 
 
La Sra. Mònica Polo dona pas al segon punt de l'ordre del dia. dona la benvinguda al Sr. Isaac 
Albert ( Tinent d'alcalde de l' Àrea Serveis Generals i Govern Obert) que procedeix a l'exposició 
d'aquest punt. 
 
El Sr. Isaac Albert pren la paraula i agraeix la presència dels consellers i conselleres. Comença 
la seva exposició i explica que es presentaran les gran xifres i les prioritats del pressupost. 
S’està parlant amb els districtes, amb les diferents entitats socials i econòmiques de la ciutat i 
s’està en procés de negociacions amb els diferents grups municipals de l’Ajuntament. Posa de 
manifest  les diferents realitats socioeconòmiques dels diferents barris de la ciutat i remarca 
que els districtes, per ser més grans s’acaben semblant. Explica que es segueix amb l’idea de 
territorialitzar el pressupost amb la màxima de que tota inversió i tota aportació econòmica és 
una inversió de ciutat.  
 
Continua el Sr. Albert i explica que el pressupost és el pla econòmic i financer anual vinculat a 
l'estratègia política i a les demandes que neixen del territori. El pressupost és una previsió 
d’ingressos i el més important és saber calcular els ingressos que podrem tenir durant l’any i 
generar unes despeses segons aquest ingressos dels que disposem. Explica que el pressupost 
es viu i canvia durant l’any per què els ingressos van evolucionat i les despeses també. 
Recorda que fa dos any es va aprovar un pressupost i que l’esclat de la pandèmia va provocar 
que aquest pressupost saltés pels aires. 
 
Pel que fa als objectius del pressupost per al 2022, explica que la pandèmia no desapareix i 
s’ha de continuar gestionat i encara no se sap quin impacte tindrà al 2022 però aquest 
pressupost ha de tenir la capacitat de donar sortida als dos anys de crisi sanitària. Diu, que s’ha 
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de donar resposta a les necessitats de la ciutadania en el marc de la reactivació econòmica i 
això s’ha de fer de forma sostenible amb la transformació de l’administració per fer-la més 
eficient en polítiques econòmiques, socials i mediambientalment sostenibles per què hem de 
tenir la capacitat de no hipotecar excessivament el futur. Continua dient que s’han de 
consolidar els projectes de ciutat i les inversions que han de construir la ciutat del futur. Amb el 
dia a dia donem resposta a les necessitats immediates però som incapaços de construir el que 
passarà d’aquí un anys. Les dedicions que es prenen ara tenen impacte en el futur. 
 
Continua el Sr. Albert i recordà que a l’any 2021 el pressupost va ser de 205,7 milions d’euros 
on s’haurien de sumar el 13,7 milions d’euros que es van aprovar en inversions, 41 milions 
d’euros que corresponien a les diferents societats municipals, que amb el pressupost consolidat 
feia un total de 260,55 milions d’euros. Recorda que es va poder aplicar una variable, que 
esperem poder tenir també aquesta any, i que va ser el superàvit procedent del tancament del 
pressupost del 2020 amb un import total de 16,8 milions d’euros. Explicà que d’aquest 205,7 
milions d’euros hi havien 4 milions d’euros que venien del fons COVID i hi havia 1 milió d'euros 
que venia de càrrega financera. Aquests eren un ingressos que varem comptabilitzar, sense 
saber, sobretot, si aquest 4 milions d’euros els tindríem i el milió d'euros de càrrega financera 
era el venciment del deute públic municipal. Al pressupost del 2022 no disposarem d’aquest 
diners. 
Explica que el pressupost per al 2022 te un total de 214,3 milions d’euros, amb un increment de 
8,6 milions d’euros. Les inversions que s’aprovaran tindran un import de 20,1 milions d’euros i 
les societats municipals 45,4 milions d’euros. Això vol dir que ens anem a un pressupost 
consolidat de 279,8 milions d’euros. Referent al superàvit explicà que si es podrà aplicar al mes 
de març i que al tancament del pressupost del 2021 sabrem de quin import es disposarà. 
 
Continua el Sr. Albert i explica que els recursos venen de coses concretes i els càlculs es fan 
sobre l’IBI amb un import de 59.743.000 d’euros, l’IVTM amb un import de 10.495.000 d’euros, 
l’IAE amb un import de 8.737.000 d’euros, l’impost d’increment del valor del terreny amb un 
total de 12.080.000 d’euros, l’impost de construccions amb 4.150.000 d’euros, les taxes i preus 
públics amb un total de 35.568.000 euros, els ingressos patrimonials amb 406.000 euros, 
participació en tributs de l’Estat 62.997.000 d’euros i altres administracions 19.673.000 milions 
d’euros i finalment altres conceptes amb un total de 526.000 euros.  
 
Explica que amb aquest mapa s’ha decidit congelar els impostos, les taxes i els preus públics. 
Diu que no es vol que l’administració local sigui un entrebanc en la recuperació econòmica. El 
fet de que l’IPC hagi augmentat un 4% i l’afectació que això provoca a la ciutadania, també ha 
estat clau per prendre aquesta decisió. 
 
Pel que fa a la distribució del pressupost ordinari de l’Ajuntament, explica que hi han 38,7 
milions d’euros que van en l’àmbit de la transformació de l’organització, desplegament territorial 
i transformació digital. En l’àmbit de l’espai públic i la sostenibilitat es disposa de 85,37 milions 
d’euros per la millora dels serveis de neteja i de transport intentant consolidar les dedicions que 
es van prendre en els darrers temps, sobre tot en l’àmbit de la neteja. Millora de la  seguretat 
amb més efectius de policia amb la voluntat d’augmentar la dotació en deu agents per any i que 
disposin de més mitjans. Transformació de l’espai públic, defensa de l’energia pública i la lluita 
contra la pobresa energètica, millora del manteniment de l’Anella Verda, instal·lacions 
fotovoltaiques als edificis públics. En referència a la promoció econòmica i projecció de la 
ciutat, explica que es disposa de 23,21 milions d’euros amb elements estratègics com la cultura 
i l’esport que no només generen projecció exterior si no que també genera activitat econòmica. 
Explica que al 2022 finalitzarà el Pla Director de Comerç amb accions per incidir sobre els 
locals vuits i la dinamització dels eixos comercials. Recorda que és l’any del Mundial de hockey 
i ens permet fer una sèrie d'inversions l’Estadi Olímpic i al camp de futbol del San Cristóbal que 
ens permetrà fer un salt qualitatiu. Diu que en l’àmbit dels drets socials parlem de 27,39 milions 
d’euros. Es tracta de seguir treballant amb tots els col·lectius vulnerables i no només donar 
resposta a les necessitats si no de donar resposta a riscos evidents que tenim a la nostra 
societat. En referència als cicles de la vida amb un pressupost de 29,48 milions d’euros, que 
inclou adolescència, gent gran i infància. Explica que parlem d’educació com a eix central i amb 
polítiques d’educació a temps complert. Recorda que al 2022 ha d’entrar en marxa l’Escola de 
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Noves Oportunitats per atendre persones que no estan dins de l’educació reglada. Finalment 
explicà que l’Ajuntament te un deute acumulat de 10,12 milions d’euros que s’ha de pagar. 
 
Pel que fa a les inversions, amb un import de 20 milions d’euros explica que es mantenen el 
cinc eixos principals. En l’àmbit de servei públic s’inclouen el desenvolupament informàtic, la 
inversió en equipaments i la millora de l'accessibilitat. En l’àmbit de l’espai públic i sostenibilitat 
es farà una inversió a Eco-Equip de dos milions d’euros, diferents actuacions al territori i en els 
diferents districtes en parcs i espais de jocs. En l’àmbit de la revolució verda s’inclou el Parc de 
la República per que és un element important de vertebració de la ciutat i que com s’ha dit a 
l’inici es un projecte de ciutat. Es farà en l’àmbit de manteniment una inversió important en el 
clavegueram de la ciutat. Les necessitats en aquest àmbit són infinites i s’està treballant per 
consolidar-les en el temps per poder planificar les actuacions de manteniment. Es farà una 
inversió de 400.000 euros en rieres. En referència a la promoció econòmica i projecció de la 
ciutat hi ha el pla de millora dels polígons i no només del que podrem fer al 2022 si no que 
quedi consolidat. Es faran inversions en el Mercat de la Independència, en equipaments 
esportius, en equipaments culturals i en economia social. En l’àmbit de drets socials hi haurà 
una aportació al Pla Local d'Habitatge i una aportació en l’àmbit de l’accessibilitat en l’espai 
públic. Pel que fa als cicles de la vida, explica que s’invertirà en equipaments esportius i en 
equipaments educatius. 
 
Continua el Sr. Albert i explicà els recursos extraordinaris per al 2022. Els Next Genaration amb 
un total de 26,5 milions d’euros són recursos no lligats ara mateix al pressupost. Explica que en 
el cas de ser atorgats implicaran modificacions pressupostàries per donar espais a les noves 
inversions en el marc dels projectes que es vagin presentant a les convocatòries que s’obrin. 
Comenta que la feina està feta i les convocatòries presentades. Establiment de zones de 
baixes emissions i transformació del sistema de transport públic urbà amb 13.527.566 d’euros i 
4.059.741 d’euros respectivament. Millora de les instal·lacions del Mercat de la Independència i 
Mercat de Sant Pere amb 2.072.764,88 euros. Vapor.O de turisme industrial sostenible amb 
6.883.727. Properament es faran noves convocatòries a les que l’Ajuntament es presentarà 
com transformació digital i modernització de les administracions locals i un altre referit a 
l'eficiència energètica dels edificis. Comenta que pots ser no se’ns adjudica la totalitat d’aquest 
programes però els que si s’adjudiquin suposaran un recursos que sumarem a aquest 20 
milions d’euros d’inversions. Explica que el projecte del Mercat de la Independència i el Mercat 
de Sant Pere ens alliberarien recursos del pressupost.  
 
Explica el Sr. Albert i comenta les línies de treball incorporades. Interseccionalitat aplicada en 
les polítiques públiques locals de no discriminació, visor pressupostari per donar visibilitat ala 
inversió per habitant i participació amb el nou procés obert «Amb tu millorem la vida del barri». 
 
Finalment, el Sr. Albert explica el calendari de tramitació i recorda que al juliol es va fer la 
presentació del primer marc pressupostari i que entre juliol i octubre es va fer el treball polític i 
tècnic per a l’octubre poder fer la presentació de la proposta en audiència pública, als consells 
municipals de districte i al agents socioeconòmics. El proper 3 de novembre es farà l’aprovació 
inicial i es farà l’exposició pública tant del pressupost, 15 dies, com de les ordenances fiscals 
30 dies per que puguin entrar en vigor prèvia publicació el BOP. Recorda el Sr. Albert que les 
ordenances fiscals tenen un calendari molt estricte i han d’entrar en vigor els dia 1 de gener. 
Per que això sigui possible s’han de fer uns tràmits i per això s’han d'aprovar en el ple del 3 de 
novembre. La voluntat es aprovar les ordenances fiscals i el pressupost el dia 3 de novembre. 
 
Un cop finalitzada la presentació, la presidenta obre el torn de preguntes. 
 
Pren la paraula el Sr. Josep Rodríguez i pregunta en referència a la inversió en infància i 
joventut i demanà la concreció en aquest tema per poder treballar les dades. 
 
Pren la paraula la Sra. Mercè Corbera i pregunta si en algun moment hi haurà alguna previsió 
per a la supressió de les barreres arquitectòniques als carrers.  
 
Pren la paraula  el Sr. Manuel Ávila i comenta que, a les places de Can Palet, no s'ha fet cap 
millora. Comentà també en l'àmbit de l'accessibilitat la manca d'ascensors als centres cívics i la 
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manca d’accessibilitat per anar a l'Hospital de Terrassa. Per altra banda, comenta que la 
pujada del guals és injusta.  
 
Pren la paraula el Sr. Salvador Pérez i diu que ells sempre han situat la participació en un 
debat de ciutat. Preguntà per què no es deixa entrar a les entitats en determinats consells 
d'administració. Diu que els procés de participació del pressupostos es pot fer des de la seva 
aprovació, començant el debat general sobre el contingut, obrint un procés on tothom pugui 
saber on s'estan derivant les despeses i quines necessitats hi ha. En referència al clavegueram 
comenta que fa anys que s'havia de fer un pla estratègic en aquest àmbit i on s'havien 
d'incloure unes taxes pel manteniment de la xarxa. Continua fent referència a la transformació 
de l'administració i posà de manifest el baix nivell de productivitat, l’alt nivell d'absentisme i la 
poca eficiència. Diu que un dels primers elements és realitzar un informe de gestió de tots 
aquests recursos humans i la productivitat. Pel que fa la modernització de la policia municipal, 
comenta que s’hauria de demanar més eficiència i reduir el grau d'absentisme. Per altra banda 
comenta que posar recursos en neteja i residus no vol dir millora de l’eficiència i afegí que el 
problema d'Eco-Equip és estructural. Diu que en futur tindrem un problema en la neteja i en la 
gestió de residus. El que s'està destinant a la taxa de residus és una irrealitat ja què s'està 
destinant el 69% de recursos per la via de la taxa i hauria de ser el 100%. Els propers anys 
s'hauran de complir les noves normatives; molts municipis tenen una estratègia clara de que 
faran amb els residus, amb sistemes porta a porta o sistemes combinats o aplicant el 100% de 
la taxa. Comenta que la prova pilot de recollida de mobles al barri del Segle XX porta cinc anys, 
quan una prova pilot dura sis mesos i que no s'aplica a la resta de ciutat perquè no hi ha 
recursos ni capacitat per fer-ho. Comenta que l'any vinent s'acabaran una sèrie de recursos 
econòmics i necessitarem un pressupost social. Diu que properament hi haurà molta promoció 
privada al barri amb reserves de promoció pública per la que no hi haurà recursos. El Pla 
d’Habitatge hauria de garantir que aquestes promocions públiques fossin prioritàries per la 
situació que vivim. En referència al pressupost de sostenibilitat ambiental diu que són un 
miratge i no han crescut excepte en un percentatge molt poc elevat en l'Anella Verda. En els 
temes d'educació i comunicació ambiental, comenta que no hem estat capaços de crear una 
plantilla d'educadors ambientals per afrontar tots els problemes d’incivisme.  
 
Pren la paraula el Sr. Francisco Utrera i du que el pressupost no es visibilitza al territori. Diu 
que tot el sector sud del districte està per sota de la mitja de la ciutat i es troba en un estat de 
depressió i on la inversió és mínima, tant en equipaments socials com esportius. Diu que si 
volem que aquest barris no es converteixin en gueto la inversió ha de ser major. Aquest treball 
ha de ser transversal i s'han d'implicar a tots els agents. Hi ha entitats que ja estan treballant i 
que estan fent un gran esforç amb els pocs recursos que tenen. Comenta que s'han de bolcar 
més recursos a aquest territoris i els equipaments han de tenir un plus de qualitat i han de ser 
espais més versàtils amb més visió de futur. La Saifa-Keller ha de ser important al territori i no 
ser que sigui un bloc si no que ha de tenir un projecte social i versàtil de donar cabuda a les 
iniciatives que sorgeixin, ara i en el futur. En referència a Eco-Equip, diu que s'hauria de fer un 
estudi per veure on estan els dèficits de l'empresa i com corregir-los. 
 
Pren de nou la paraula el Sr. Salvador i pregunta si l'ordenança de neteja serà l’actual i 
comentà que hi ha una sèrie de bonificacions ambientals que es troben a l'ordenança però que 
no s'estan aplicant. Seria un bon moment per revisar aquesta ordenança abans de la seva 
aprovació. 
 
Pren la paraula el Sr. Isaac Albert i respon al Sr. Josep Rodríguez i diu que la seva obligació es 
trobar el màxim de recursos per posar a disposició dels serveis i, en molts casos, aquestes 
necessitats són infinites. Però hem de marcar els límits i prendre algunes decisions. Continua 
dient que el pressupost d'infància i joventut creix en 108.000 euros. 
 
Respon a la Sra. Mercè  Corbera sobre el tema accessibilitat comentant que demanarem un 
plànol amb les actuacions previstes. 
 
La Sra. Mònica Polo diu que també treballem l'accessibilitat cognitiva, entre d'altres, i que hi ha 
molts projectes. 
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La Sra. Mercè Corbera comenta que parla de voreres, perquè hi ha gent que no pot sortir de 
casa. 
 
La Sra. Mònica Polo diu que l'accessibilitat va molt més enllà i que hi ha ajudes per adaptar la 
casa. 
 
La Sra. Mercè Corbera diu que el  seu pare fa quatre anys que no pot sortir de casa sense 
ajuda, perquè no hi ha el rebaix de les voreres i  en aquest districte hi ha molta gent gran que 
es troba en aquesta situació. 
 
El Sr. Isaac Albert respon que hi ha la mateixa gent gran que a d’altres districtes. Quan prenem 
decisions mirem les dades. L'aportació que hi ha aquest any en el pressupost sobre aquest 
àmbit és important, però quan acabem l'any Terrassa encara no serà accessible el cent per 
cent. 
 
La Sra. Magdalena Aguilar diu que hi ha un munt de queixes d'aquesta problemàtica al barri de 
Can Palet. 
 
El Sr. Isaac Albert diu que en l'àmbit d'accessibilitat els lots que es contemplen en el districte 
són per avançar més que en els darrers anys. 
 
Pel que fa al tema de les places diu que hi ha algunes obres que han començat o han de 
començar, com ara la millora de la plaça de Can Palet. Referent al tema dels guals, fa temps 
que es va prendre la decisió. Aquest augment té a veure amb el nivell del carrer. Indica que no 
es paga per poder-hi aparcar, sinó per poder-hi accedir i sortir. És l'ús privatiu d'un espai públic 
i s'ha de pagar.  
 
El Sr. Manuel Ávila diu que molta gent aparca al carrer i, a sobre, se’ls hi fa un aparcament 
públic. 
 
El Sr. Isaac Albert diu que es fa un ús privatiu. No tothom aparca sempre en el mateix lloc. Hi 
ha algun barri de Terrassa on no es paga el gual, perquè allà no hi aparca ningú.  
 
El Sr. Manuel Ávila diu que si es parla de fer una ciutat accessible hem de tenir un hospital que 
sigui accessible. 
 
El Sr. Isaac Albert diu que, des de Salut, la Mónica Polo, està treballant amb la Generalitat per 
adequar accessos. Pel que fa a l'hospital diu que està massa lluny i es impossible accedir-hi 
sinó és en transport públic o en cotxe. S'està mirant que es pugui anar amb bicicleta o a peu 
per la carretera, però una persona gran i malalta no podrà anar a peu o amb bicicleta. L'hospital 
no està en un lloc òptim per donar aquest servei, ja que no és accessible. Aquest Govern ha fet 
que l'autobús sigui gratuït. Pel que fa al pàrquing s'hi està treballant per millorar-lo. 
 
La Sra. Mònica Polo diu que també es va treballar per rebaixar les tarifes del pàrquing i que per 
la nit sigui gratuït. S'estan fent moltes coses. Però el problema és la ubicació de l'hospital i 
també que només tingui un accés.  
  
El Sr. Isaac Albert diu que s’hi està treballant, però l'hospital continuarà allà. També diu que 
està a l'Anella Verda. 
 
Respon al Sr. Salvador Pérez i diu que el tema del clavegueram es soluciona amb una taxa i 
serà obligatori tenir-la per donar resposta a les inversions que s’han de fer. Però de moment 
intentem tenir un estudi de com està el clavegueram i avançar-nos a que no caigui el carrer. 
 
Pel que fa a la participació, intento explicar els pressupostos d'una manera que s'entenguin, 
d'on venen els recursos i quines decisions prenem. Perquè per participar és tenir clar com 
funcionen els pressupostos, els recursos i ser una mica més pedagògics en aquest sentit. Crec 
que el salt qualitatiu que fem en la participació és important. El Govern ha de saber on realment 
fan falta les actuacions. Crec que quan pensem en projectes pel barri és més interessant que 
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involucrin diferents sectors. A l'hora de participar en recursos té més sentit anar en aquesta 
línia d'invertir idees i temps en pensar què necessiten els veïns en projectes més socials, 
mediambientals, que puguin ser diferents. Anar en aquesta línia de la participació i participar en 
les pressupostos. Participar en idees que després els serveis ja aniran aplicant al seu 
pressupost. Nosaltres hem de planificar inversions. 
 
Referent a l'eficiència i eficàcia diu que l’Ajuntament, juntament amb el Consorci Sanitari de 
Terrassa i la Mútua de Terrassa, és una de les empreses més grans que té la ciutat de 
Terrassa amb gairebé 3.000 treballadors amb un pressupost de 280 milions d'euros. Nosaltres 
venim a transformar l'administració i la ciutat de Terrassa. La política també és això, proposar 
coses que potser no es faran en aquell moment, però ja queden.  
 
Quant a les complicacions futures, diu que la pandèmia ha portat coses que no esperàvem. Fa 
un any, quan vaig venir aquí deia que de la COVID només veiem una part de l'iceberg, 
augment d'atur, problemes socials, ... però les dades ara no són aquestes, els EROS han anat 
desapareixent, pensàvem que tindríem molts negocis tancats i, de moment, no és veritat. S’ha 
de veure l’evolució del 2022 i el 2023. 
 
Pel que fa la tema de la neteja diu que Eco-Equip és una empresa on s'ha deixat d'invertir 
durant molts anys. Ara s'estan prenent decisions estratègiques que estan tenint un cert 
impacte, vinculades a més recursos que es van consolidant. No estem canviant els problemes 
estructurals que hi ha, però sí algunes percepcions i entenem que la ciutat millorant. 
 
Referent a la policia diu que hem esta gairebé un any amb una gran pandèmia i confinats i 
sobretot al principi amb molt por. En aquests moments hi havia companys nostres recollint  les 
escombraries cada dia i altres que vigilaven, com la policia. En alguns àmbits els funcionaris 
tenen  mala  fama i no estan ben valorats, però a l'hora de la veritat són els que estan a peu de 
carrer donant resposta en moments complicats. Vull fer un reconeixement a aquesta gent que 
ha estat a peu de carrer fent la seva feina. Eco-equip és una empresa publica i això s’ha de 
posar en valor, ha estat referent durant anys i hem de tornar a aquesta situació. 
 
Pel que fa a habitatge diu que alguns d'aquests solars puguin ser habitatge públic construït per 
un privat, però és un tema que s’està estudiant. Els sectors que han estat aturats durant molts 
anys, com ara Sala i Badrinas hi ha un 30% d'habitatge de protecció oficial. Esperem que en 
els propers mesos i anys puguem tenir la oportunitat de poder posar habitatge assequible en el 
mercat.  
 
Referent al tema de la taxa diu que s'ha de refer, revisar i modificar; no cobreix el cost del 
servei i la tendència ha de ser que sí el cobreixi. Quan diem que la fiscalitat és baixa pensem 
que esta bé, perquè baixen els impostos, però qui hi surt beneficiat és qui pot pagar, perquè qui 
no pot pagar ja rep ajudes. Els impostos han de ser equitatius i qui té, ha de pagar i qui no té, 
no. 
 
La Sra. Magdalena Aguilar diu que una persona rica que està sola paga igual que jo que estic 
vídua. 
 
Quan a la taxa de residus diu que la situació actual d’incivisme i de manca de  reciclatge també 
té a veure el model que utilitzem de recollida. No podem carregar al ciutadà un augment gran 
d'una taxa que té altres problemes. Hem de prendre una decisió sobre cap a on va el model de 
recollida i de reciclatge i posar-nos d'acord la majoria de territoris que tenim el mateix problema. 
Hi estic d'acord però la reflexió és una mica més complexa en aquest sentit. 
 
Respon al Sr. Francisco Utrera i diu que el visor pressupostari ha de fer visible el pressupost en 
el territori. Estic d'acord en la teva reflexió hi ha territoris que tenen més problemes i necessiten 
més recursos. He vingut a explicar un pressupost de 280 milions d'euros i l'ordinari que puja 
214 milions d'euros té un impacte a tota la ciutadania. Per repartir aquest pressupost entre els 
ciutadans és molt fàcil: es divideix 214 milions entre 220 mil habitants i multiplico pel nombre 
d'habitants que té el districte. Eco-equip ve cada dia a recollir, hi ha escoles i la policia ve. Hi ha 
una part del pressupost que impacta al districte. Les ajudes socials a Guadalhorce, Can Palet, 
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Xúquer són més grans que a Can Palet, per temes de renda i d'exclusió. Hem de visualitzar en 
números i gràfics el pressupost, perquè ens ajudarà. Vosaltres heu de fer la demanda de les 
necessitats que teniu, però la meva obligació és fer el pressupost per a tota la ciutat. 
 
Quant a l'equipament diu que es va fer un estudi i aviat tindrem el projecte, perquè amb un 
avantprojecte no es pot adjudicar l'obra. Ha de ser un equipament important i versàtil, que doni  
resposta a algunes necessitats. L'administració és molt lenta però implacable. Es una inversió 
que pot pujar més de 4 milions d'euros, per la qual cos s'haurà de fer en més d'un any. Però el 
que hem de fer és començar. 
 
S'acomiada i dona les gràcies. 
 
Pren la paraula la Sra. Mònica Polo, presidenta del Consell i agraeix la presència del Sr. Isaac 
Albert, així com dels tècnics municipals.  
 
 
3. Informacions de Presidència 
 
La Sra. Mònica Polo informa del Procés Participatiu "Amb tu, millorem la vida dels barris, per 
una ciutat més saludable". Passa la paraula a la Sofia Cordero, vicepresidenta del Consell, que 
forma part de la Comissió de Seguiment del procés perquè faci un recordatori del procés i 
expliqui com va anar la primera reunió que van fer fa uns dies. 
    

La Sra. Sofia Cordero explica que el nou procés participatiu "Amb tu, millorem la vida dels 
barris. Per una ciutat més saludable", del que us varem informar en el Consell de l’estiu, va 
arrencar el passat dia 1 d’octubre, amb la fase de presentació de propostes i idees.  
 

Aquest procés vol implicar la ciutadania, les entitats i els col·lectius en la millora de la vida dels 
barris i aconseguir una ciutat més saludable, aportant propostes i idees que després es 
compartiran i treballaran conjuntament amb els consells municipals de districtes i s'elevaran a 
l'Equip de Govern. Els consells seran així els espais de deliberació i construcció col·lectiva 
d’idees i propostes presentades per la ciutadania. 
 
Fins al 7 de novembre, podeu presentar propostes i idees encaminades a crear uns barris més 
saludables, preferentment relacionades amb medi ambient i sostenibilitat, drets socials, igualtat 
i xarxa comunitària; i vida activa (activitat física, alimentació saludable, relacions socials, etc.).  
 
Us destaquem també que es poden presentar fins a cinc idees centrades en un o més barris 
d’un mateix districte i que les poden presentar les persones majors de 16 anys i les entitats i 
col·lectius registrats al RMEAC.  
 
En la pròxima sessió del Consell, al desembre, les propostes validades, les que compleixen els 
requisits de les bases, es presentaran al Consell de districte, i més endavant, en els primers 
consells del 2022 es faran sessions de debat, construcció  i priorització de les propostes.  
 

Les propostes prioritzades pel Consell s’elevaran al Govern municipal, que farà una valoració i 
selecció de les propostes a realitzar. 
 
Les propostes han de ser despeses ordinàries com per exemple: l'organització d’algun 
esdeveniment, la realització d’activitats o projectes, les campanyes de sensibilització i difusió, 
els tallers, els cursos de formació, la realització d’estudis… Queden excloses del procés les 
propostes que es refereixin a inversions (per exemple: construccions, instal·lació de bancs o 
jocs a les places, adequacions o reforma d’equipaments, espais o infraestructures urbanes; 
adquisició d’immobles, sòl o altres béns...) i les subvencions municipals. 
 
Podeu trobar tota la informació en el web municipal i en la plataforma Participa a Terrassa. 
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Per a resoldre qualsevol dubte o suggeriment podeu contactar amb Qualitat Democràtica, a 
través del correu electrònic qualitatdemocratica@terrassa.cat o bé amb la coordinadora de 
districte. 

Comenta que algunes entitats del districte estan treballant una proposta amb  l'objectiu de 
millorar la vida als barris i tenir una ciutat més saludable, que consisteix en la figura de  
mediadors socials al districte. L’objectiu d’aquesta figura és la solució i prevenció de conflictes 
veïnals als espais públics.  La presentem conjuntament amb l’INSOC i l’AV Guadalhorce, però 
si alguna entitat més està interessada, es pot afegir a la proposta. 

La Sra. Anna Ceballos pregunta si els professionals, mediadors, serien persones voluntàries o 
professionals amb nòmina. 

La Sra. Lluïsa Pérez respon que si que pot ser un professional, el que no pot ser és ampliar 
plantilla de l'Ajuntament, però contractar a una empresa externa que vingui a fer la mediació, si. 
Davant del dubte parlem-ne.  

La Sra. Sofia Cordero diu que si és una proposta com la que elles plantegen, s’hi poden afegir i 
que per elaborar la idea s'han de veure les necessitats de cada barri.  

La Sra. Mònica Polo informa sobre les actuacions pendents del Procés de Participació a les 
inversions de 2018. Diu que a partir de la segona quinzena de novembre està previst que 
s'iniciïn les obres de millora a la Pl. Can Palet que consisteixen en replantar arbres i escocells 
amb reg i també  la instal·lació de la piràmide de corda al Parc Salvador Allende. 

Referent a la Campanya Contra les Violències masclistes informa que aquest any es torna a fer 
les concentracions descentralitzades als districtes de la ciutat en format presencial, el dijous 25 
de novembre a les 19 hores, a la porta del Centre Cívic Alcalde Morera. L’acte consistirà en 
una encesa d'espelmes, la lectura del manifest institucional i un minut de silenci. Hi ha la 
possibilitat de fer alguna acció més, a proposta de les entitats del Districte. Per tal d’organitzar 
l’acte, com hem fet altres anys, us convoquem a una reunió el proper dilluns, 8 de novembre, a 
les 18.30 h al Centre Cívic Alcalde Morera.  
 

Pel que fa als Hotels d'insectes informa que s’ha enviat un correu amb informació sobre una 
proposta de Resolució aprovada pel Ple, on us comuniquem que, en el proper trimestre, es 
procedirà a instal·lar els hotels d'insectes a diferents ubicacions de la ciutat. 
    

Quant al Nou equipament Cívic al Districte 3 informa que per motius tècnics, s’ha hagut 
d’ajustar el calendari de les fases d’execució del projecte, endarrerint-lo uns mesos. El 
calendari modificat quedaria és el següent:  
· Concurs d'idees d'arquitectura: d'octubre de 2021 a juliol de 2022 
· Redacció projecte: 10-11 mesos 
· Licitació de les obres del projecte: al 2023 
· Previsió inici d'obres: al 2024 
· Previsió execució: depèn del projecte guanyador 
 
Referent al solar que es destinarà a aparcament al barri de Can Palet, informa que el servei de 
Projectes i Obres està treballant en la redacció del projecte executiu d'un aparcament 
"provisional" en superfície. Un cop estigui aprovat, s'iniciarà la licitació. S'ha de fer per 
procediment obert i l'estimació de quant pot trigar la licitació i que comencin les obres serien 
uns set mesos. 
 
Pel que fa a la pacificació del barri de Can Palet informa que el servei de Mobilitat està valorant 
les aportacions que es van fer. De moment no tenen un calendari d'execució. 
 
Quant als espais lliures al barri de Can Palet diu que a la reunió del Consell del mes de juliol es 
va informar sobre els dos nous espais lliures al barri de Can Palet amb  zones verdes i jardins 
urbans per fomentar la convivència i la cohesió social. Informa que la Junta de Govern de 
divendres, 22 d’octubre, va aprovar inicialment el canvi de modalitat d'execució, de 
compensació a cooperació del solar del carrer Germà Joaquim. Va finalitzar el termini atorgat a 
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l'advertiment d'inici de l'expedient, van fer al·legacions, es van desestimar des de l'Ajuntament i, 
per tant, ara es tira endavant l'expedient. Pel que fa el solar de l'Auxiliar Estambrera informa 
que l’empresa promotora va respondre a l'advertiment i estan en fase de formular el Pla de 
Millora, cosa que desactivaria seguir amb l'expedient. Resta pendent que presentin la 
documentació amb els terminis establerts. Us mantindrem informats sobre l’evolució dels dos 
solars. 
 

Informa que el 20 de setembre es va realitzar una reunió de la Comissió de Seguiment 
d’INDCRESA amb l’empresa, les entitats que formen part de la comissió, la Regidora de 
Districte i les tècniques municipals. L’empresa va manifestar que està portant a terme totes les 
millores per reduir les molèsties d’olors al veïnat i que, a finals d’any preveuen tenir en marxa la 
planta del carrer Gèminis on traslladarà la producció que provoca més olor. 
 

Pel que fa a les actuacions a les rieres de la ciutat informa que convocarem una reunió per 
parlar sobre les rieres dijous, 2 de desembre, a les 18.30 h, al Centre Cívic Alcalde Morera. 
 
Informa que sobre l'enderroc de la històrica fabrica Sala i Badrinas enviarem un correu 
electrònic amb la informació. 
 
Pel que fa la tall i obres del carrer Navas de Tolosa informa que el divendres 22 d’octubre, la 
promotora va presentar la documentació a l’Ajuntament per recepcionar l’obra. En breu s’obrirà 
el carrer al trànsit.  

Referent als punts de càrrega per a vehicles electrònics, tema que ha sortit a d’altres reunions 
del consell, informa que Medi Ambient està enllestint l’expedient per portar properament a 
aprovació del Ple el Pla estratègic del vehicle elèctric que recull les accions a realitzar per 
reduir les emissions I la dependència de combustibles fòssils. Entre les mesures hi ha la 
instal·lació d’infraestructures de recàrrega per a vehicles elèctrics que s’ubicaran a 
aparcaments públics i llocs estratègics. Enguany iniciarem la licitació d’un primer projecte. 
 
Quant al Projecte d'urbanització del polígon en sòl urbà del carrer Gasòmetre i la nova Plaça de 
les Ordidores informa que enviarem per correu electrònic la informació. 

Informa que s’està creant una oficina de Salut que s'obrirà amb una persona que farà de 
receptora de les necessitats  de la població. Ja us passarem més informació de l'Oficina de 
Salut. 

Pel que fa al CAP Sud i la descentralització d'especialitats (pediatria, ginecologia). Informa que 
ja estan enviant missatges donant cites als CAPs de la ciutat. Diu que al CAP Sud hi havia 
moltes queixes i que tots els CAP de la ciutat estan sobrecarregats. 

La Sra. Magda Aguilar comenta que els doctors no visiten.  

La Sra. Mònica Polo diu que  l’Ajuntament tornarà a fer tota la pressió que calgui perquè es 
lamentable. Es va posar sobre la taula l'ampliació del CAP Sud i ara està a l'equip 
d'infraestructura del CatSalut. El problema que més em preocupa és el de pediatria, perquè 
Mútua ha pres la decisió de centralitzar les visites de pediatria al CAP Oest. No tenim la 
competència directa amb salut, però tenim l'obligació per vetllar per la salut de la ciutadania. 
Diu que tots plegats, com a població, podeu fer un escrit al CatSalut. 

La senyora Lluïsa Romero pregunta si Mútua no és del Consorci. 

La Sra. Mònica Polo respon que Mútua és privada i el Consorci és l'Hospital de Terrassa on 
l’Ajuntament participa amb el 40%. Explica que el CAP Sud pertany a Mútua i és aquí on hi ha 
el problema, perquè a l'hospital ja s'està fent l'activitat normal. 

La senyora Lluïsa Romero diu que  el CAP Rambla està buit de pacients i ple de metges i 
infermeres i que la planta de pediatria la tenen dedicada al COVID on et visiten en cinc minuts. 
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La Sra. Mònica Polo diu que el problema són les especialitats que estan centralitzades. Ha 
parlat amb els pediatres i volen tornar al seu CAP, però la decisió de la direcció és aquesta. En 
principi semblava que era per la pandèmia, però ara ja no. La segona setmana de novembre hi 
ha una reunió amb la Generalitat i tornarà a exposar aquests temes i farà tota la pressió, però 
la pediatria crec que no tornarà al CAP Sud. 

La Sr. Sofia Cordero diu que s'haurà de fer alguna cosa, perquè és inaccessible anar al CAP 
Oest des de Xúquer. Proposa que els residents al barri de Xúquer siguin de l'Hospital o d'un 
altre lloc. Comenta que l'autobús a l'hospital és gratuït, però no el poden agafar perquè no 
pertanyen al Consorci Sanitari.  

La Sra. Mònica Polo diu que està d'acord amb el que s'ha dit. Explica que la gestió de Mútua és 
privada amb recursos públics i aquí hi tenim el problema. Ells prenen la decisió però, com a 
administració, no podem permetre que provoquin malestar a la ciutadania. 

La Sra. Sofia Cordero diu que les revisions dels infants no s'estan fent i que estan aconseguint 
que la gent ho faci pagant. 

La Sra. Mònica Polo comenta que, a nivell de Consell i de districte, és una necessitat. No pot 
prendre la decisió perquè no té la competència i proposa fer pressió conjunta, com a districte, 
perquè la pediatria torni al nostre CAP. 

El Sr. Salvador Pérez diu que aquest any a anat a la seva metgessa l’ha atès quatre vegades i 
no ha tingut cap problema.Comenta que el CAP Sud depèn de la Generalitat i no és qüestió de 
pressionar Mútua, que ella amb la seva organització fa el que vol o pot; una altra cosa és el que 
la llei permet fer al CatSalut. Per tant aquí s'ha de demanar responsabilitats i exigències és a  la 
Generalitat, a la Conselleria i aquí toqui. S'ha de fer pressió des del districte, però també des de 
l'Ajuntament; demanar als responsables politics, en aquest cas la Generalitat, sobre aquest 
tema. exigir que es parli  i es comenti i després exigir a Mútua que compleixi amb els 
requeriments. No es pot tolerar el COVID com a excusa permanent.  

La Sra. Mònica Polo diu que així s'està fent. Parla amb CatSalut fent tota la pressió i també 
amb Mútua, fent reunions, taules... 

El Sr. Salvador Pérez diu que les administracions no els agrada la combinació de reunions a 
tres bandes, incloent ciutadania. Ho diu per experiència, amb negociacions bilaterals per temes 
d'Ajuntament/Generalitat o Ajuntament/Diputació. Per tant, si cal anirem a fer força al lloc de 
referència. 

La Sra. Mònica Polo diu que s’està fent així des del primer moment. Tenim el moviment de la 
Marea Blanca que lluita molt per a la sanitat pública i nosaltres hem fet moltes reunions amb la 
Generalitat, la Marea que representa a la població, l'Ajuntament i els hospitals. Anem a una, 
tots i totes volem el mateix, una sanitat de qualitat i menys retallades. La pandèmia ha deixat 
de manifest aquesta necessitat. Aquestes reunions es fan i a qui pico constantment és a la 
Generalitat. Des del principi vaig parlar amb Mútua i CST, que també té problemes. Mentre 
anem esperat estan patint els infants i les famílies, perquè no tothom pot desplaçar-se i fer un, 
o dos, transbordaments. 

El Sr. Salvador Pérez diu que s'ha de fer la força que s'hagi de fer i amb les entitats que ens hi 
pugem adherir, doncs fer-ho. Quan vegin que comencen a aparèixer entitats i col·lectius , la 
mateixa administració de la Generalitat haurà de ser capaç de buscar solucions. 

La Sra. Mònica Polo diu que quan hi ha molta pressió de totes les bandes per a una necessitat 
com és aquesta es desencallen abans els temes.  

Pel que fa a les residencies diu que està molt contenta perquè ara no hi ha cap positiu de 
COVID i ja tenen la tercera dosi de la vacuna posada. En breu començaran a trucar per posar 
la vacuna de la grip. 
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Referent a les entitats bancàries diu que es va fer la xerrada sobre les principals 
problemàtiques de les persones usuàries de bancs, caixes i assegurances bancàries i va anar 
molt bé, van assistir 24 persones de tots els districtes de la ciutat. 

Quant al tema de l’accessibilitat comenta que s'està treballant amb moltes entitats s’estan fent 
diferents campanyes: pictogrames als autobusos i als passos de vianants. També una 
campanya de conscienciació a les reserves d'aparcament de les places de mobilitat reduïda. 
Informa sobre la signatura d’un conveni amb centres privats com el Parc Vallès, perquè la 
Policia pugui actuar quan s’aparca a les places reservades i, si cal, retirar els vehicles. 

  

4. Precs i preguntes 
 
El Sr. Manuel Ávila pregunta quan es podrà fer ús dels serveis que tenen al districte: utilitzar  el 
despatx més de quatre persones?. Utilitzar les instal·lacions de la Masia Els Bellots?. Ens 
agradaria que ens poguessis donar resposta e més aviat possible, perquè tenim un activitat 
que moltes vegades utilitzem els Bellots . 

La Sra. Lluïsa Pérez respon que al despatx ja hi poden accedir. Hi ha l'aforament permès pel 
PROCICAT, que pot canviar, però no depèn de l’Ajuntament. Els comenta que si necessiten 
una sala amb més capacitat, només l'han de demanar i, si hi ha disponibilitat, us la cediran. Pel 
que fa Els Bellots, ho preguntarem.  

El Sr. Salvador Pérez pregunta quan s’obrirà al trànsit el carrer Navas de Tolosa i si es 
sancionarà a l’empresa que ha incomplert els terminis de l’obra. 

La Sra. Lluïsa Pérez respon que divendres al migdia van presentar la documentació per a la 
recepció de l’obra i que, en breu, s’obrirà al trànsit. 

La Sra. Mònica Polo comenta que preguntarà si es sancionarà a l’empresa. 

El Sr. Salvador Pérez comenta que ho van demanar per correu i encara ningú ha dit si 
s'aplicarà la sanció per incompliment de la data d'entrega de l'obra des de juliol. Si comencen 
les obres de Sala i Badrinas, la plaça del Gas, la part final de Baldrich i la Rambleta i tothom 
incompleix les normes, afectarà negativament a la circulació de vehicles a molts carrers i 
espais. 

La Sra. Mònica Polo diu que ho preguntarà i donarà resposta. 
 

 
5. Consultes de la ciutadania 
 
No hi ha cap consulta de ciutadania 
 
 
La Sra. Mònica Polo acomiada i dona les gràcies als consellers i conselleres. 
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La presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
 
Secretària Presidenta 
  

Lluïsa Pérez Azcárate  Mònica Polo Rubia 

 
 
 


